



# ကညီဂုၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂုၢ်ဝိခွဲးယၢ်လၢကီၢ်ပယီၤမိခိၣ်န့ၣ်သီပုၤ

## တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လါယုၤလံ ၂၅ သီ, ၂၀၁၉ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၢ်ဂံၢ်-19-36-11

## န့ၣ်ပုၤယၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: ပယီၤသုးလၢအစံၣ်ဖျိးခံၤ ခးသံဝဲကမုၢ်ဖိ နွံၤ ဖဲဝီၢ်ရၣ်ကီၢ်ဆၣ် လါအုၣ်ဖျၢၣ် ၂၀၁၉ နံၣ်

ဖဲ လါအုၣ်ဖျၢၣ် ၂၀၁၉ နံၣ်န့ၣ် ပယီၤသုးလၢအစံၣ်ဖျိးလၢအသုးရၣ်ခံၤခးဝဲပုၤမူၤစလုၤကမုၢ်ဖိ ယိးဂၤဖဲ ဝ--- သဝီလၢ သိလုၣ်ယီၢ်တခိၣ်တၢ်ဂုၢ်အယိန့ၣ်လီၤ. လါအကျါပုၤနွံၤသံဝဲဒၣ်ဘၣ်ဆၣ် တၢ်တဟ့ၣ်စ့အိၣ်လိးလၢ အဟံၣ်ဖိယီၤလၢ အအိၣ်လီၤတဲာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်. လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤအယိ လီၢ်ကဝီၤကမုၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီတၢ်လၢ အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

### (၁)တပတီၢ်-တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂီၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	တၢ်မၤသံပုၤတန့ၣ်တဂီၢ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လါအုၣ်ဖျၢၣ် ၅သီ ၂၀၁၉ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၣ်)	ဝ---သဝီ, ဝီၢ်ရၣ်ကီၢ်ဆၣ်, န့ၣ်ပုၤယၢ်ကီၢ်ရၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂီၢ်အကျါ				
မံၤ	မ ခ---	မိၤ မ---	မိၤ စ---	မိၤ ဖ---
သးနံၣ်	၃	၁	၃၈	၃၆
မုၢ်/ခါ	မုၢ်	ခါ	မုၢ်	မုၢ်
ဟံၣ်ဖိယီၤ အိၣ် /တအိၣ်	တအိၣ်	တအိၣ်	အိၣ်	အိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	အိၣ်ကနု	အိၣ်ကနု	အိၣ်ကနု	အိၣ်ကနု
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	အံးစလၣ်	အံးစလၣ်	အံးစလၣ်	အံးစလၣ်
တၢ်ဟံမူဒါ /လီၢ်လၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ

အိတ်ဆိးနုသဝီ	၀---	၀---	၀---	၀---
--------------	------	------	------	------

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	အူ လ---	အူ ဘ---	အူ ထ---	မိၤ အ---
သးနံၣ်	၄၃	၃၈	၃၆	၉
မုၢ်/ခွါ	ခွါ	ခွါ	ခွါ	ခွါ
ဟံၣ်ဖိပီဖဲ အိတ် /တအိတ်	တအိတ်	အိတ်	အိတ်	တအိတ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ပုၤဘိသိလ့ၣ်ယီၢ်	အိတ်ကနု	အိတ်ကနု	အိတ်ကနု
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	အံးစလၢ်	အံးစလၢ်	အံးစလၢ်	အံးစလၢ်
တၢ်ဟံမူဒါ /လီၢ်လၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိတ်ဆိးနုသဝီ	၀---	၀---	၀---	၀---

ပုၤလၢအမၤအပယုၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သုးကျိၤ/ သုးရ့ၣ် / သုးတြိၤ	အိတ်သ့ၣ်လီၤသးလီၢ်ကျဲ /သုးကလၢ	အိတ်အမံၤဒီးလီၢ်လၢ
ည့ၣ်ခါ	သုးဖိ	သုးရ့ၣ် နီၢ်ဂံၢ် ၂၇၅	ဒုးယၤကရူၢ်နီၢ်ဂံၢ် (၁) ၀---	ဒုးယၤခိၣ် စိမိကျိၤ
မ့ၢ်ဝုၤ	သုးဖိ	သုးရ့ၣ်နီၢ်ဂံၢ် ၃၃၉	ဒုးယၤကရူၢ်နီၢ်ဂံၢ် (၁) ၀---	ဒုးယၤခိၣ် စိမိကျိၤ

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

**၁. ရဲၤပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆိဘၣ်တဆိတက့ၢ်.**  
 ပုၤထၢတၢ်ကစီၣ်ဖိလဲၤထံၣ်လိၣ်သးဒီး ကညိဒိကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ (ခုၣ်အဲန်ယုၣ်) ဒီးကညိဒိကလုာ်ပၤကီၢ်သုး (KNPF)လၢကတဲသကိးတၢ်ဘၣ်ပးတၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲလဲၤဆူတၢ်လီၢ်လၢတၢ်မၤသံကဲထီၣ် သးဒီး ထံၣ်လိၣ်စ့ၢ်ကိးသးဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိပီဖဲလၢကဒီးန့ၢ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

**ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၤစုာ်စုာ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၤလဲၣ်.**  
 ပုၤထၢတၢ်ကစီၣ်ဖိ ထၢန့ၢ်ဝဲတၢ်ကစီၣ်ဘၣ်ပးတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤလၢပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဘူးအတံၢ်တဖၣ်,သဝီဖိလၢ အအိတ်လၢ ၀---သဝီတဖၣ်, ခုၣ်အဲန်ယုၣ်အပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ ဒီး (KNPF) တဖၣ်အအိတ်န့ၣ်လီၤ.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်

**ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.**  
 တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤကဲထီၣ်ဝဲလဲၤ လါအုၣ်ဖျါ ၅သီ ၂၀၁၉နံၣ် လၢ၀--- သဝီအချၢ, ဝီၢ်ရ့ၣ်ကီၢ်ဆၣ်, နုပျၢ်ယာ် ကီၢ်ရ့ၣ်လၢတၢ်လီၢ်လၢတၢ်ပၤယုာ်အါအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲ ဂီၤခိ ၃:၃၀ အဆၢကတီၢ်အခါ ပယီၤသုးခံၣ်လၢအစံၣ်ဖျိး

လှာသုးရၢ်နီၢ်ဂံၢ် (၃၃၉)ဒီး သုးရၢ်နီၢ်ဂံၢ် (၂၇၅)လၢအမ့ၢ် ညးခါဒီးမ့ၢ်ဝုၤ ဟဲယီၤဆူလီၢ်ကဝီၤတၢ်ဘၣ်သိလုၢ်ယီၢ်အလီၢ် လၢအစၢ်စးဒီးသဝီ ၁၅ မံးနံးန့ၢ်လီၤ. ဝဲပုၤဘၣ်သိလုၢ်ယီၢ်တၢ်တဟ့ၣ်ဝဲအသိလုၢ်ယီၢ်လၢပယီၤသုးခံၤအံၤယုဝဲဒၣ် ဘၣ်န့ၣ် ပယီၤသုးလၢအကျါတၢ်ခးသံအံၤဒီးအကျိန့ၣ်လီၤ.

ပုၤဘၣ်သိလုၢ်ယီၢ်အဒီပုၤဝဲခါလၢအအိၣ်ဘူးဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ်တၢ်အံၤစ့ၢ်ကိးဘၣ်တၢ်ခးသံအံၤယုဝဲဒၣ်ဟဲတုၤဝဲဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. ပယီၤသုးခံၤအံၤန့ၣ်လီၤဆူဟံၣ်ပုၤဒီးခးသံစ့ၢ်ကိးပိာ်မုၢ်တၢ်ခးဒီးဖိသၣ်လၢအမံ ဘၣ်အသးလၢဟံၣ်ပုၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ခးစ့ၢ်ကိးဝဲဟံၣ်ဖိယီၤဖိလၢအဂုၢ်ကျဲးစးစံၣ်ဖျိးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤန့ၣ်ဂၤ သံဝဲဒၣ်လၢတၢ်ခးအဝဲသ့ၣ်အယီၤဒီး ပုၤတၢ်ဘၣ်ဒိဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲ လီၢ်ကဝီၤ မူၤစလံၤအဟံၣ်ဖိယီၤ ခံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဟံၣ်ဖိယီၤအကျါတၢ်လၢအမ့ၢ် အူ က--- ဂုၢ်ကျဲးစးစံၣ်ဖျိးအသးချူးဒီး အဝဲယုၢ်ဆူသဝီပုၤဒီးတဲဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ် အံၤဆူ သဝီအပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ အူ ဟ---အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. အူ ဟ---အံၤကိးဝဲ (KNPF)လၢအအိၣ်လၢ ဖါပြုပုၤ တဘျီယီၤဒီး ဝဲ(KNPF)ဟဲတုၤယီၤဆူတၢ်လီၢ်အံၤ ဝဲ ဂီၤခိ ၃:၅၀ မံးနံးအဆၢကတီၢ်အခါန့ၣ် ပယီၤ သုးခံၤအံၤ ယုၢ်ဖျိးလံန့ၣ်လီၤ. ပယီၤသုးခံၤအံၤဘၣ်တၢ်ဖိၣ်န့ၢ်က့ၤအံၤလၢခံၤလၢ (KNPF) ဝဲလိၣ်ရၢ်အတၢ် သမံသမိးတြၢ တၢ်ခး လၢ ၀---သဝီအချၢတၢ်ဝဲတၢ်ဟ့ၣ်လီၤက့ၤဆူ ပယီၤသုးအစုပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်ပယီၤပၤကီၢ်လၢယိၣ်သၢဖျါတကပၤတြိဝဲဟံၣ်ဖိယီၤလၢအအိၣ်လီၤတၢ်တဖၣ်လၢအသုးတန့ၣ်လီၤပုၤသံသ့ၣ် တဖၣ်ဒီးတဂ့ၤလၢတၢ်ကမၤကွၢ်ဒီးအံၤအဂီၢ်ဘၣ်ဆၣ် ကညီဒီးကလုာ်သုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) သုးရၢ်နီၢ်ဂံၢ် ၁၆ ပျဲဟံၣ်ဖိယီၤတဖၣ်လၢကန့ၣ်လီၤကွၢ်ပုၤသံတဖၣ်လၢအဆိအချ့ၤဒီးအံၤစလုာ်တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အိၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

ပယီၤသုးလၢအစံၣ်ဖျိးခံၤအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒုးယၢ်အံၤလၢသုးအတၢ်ဒုးယၢ်အလီၢ်လၢကထီၣ်တၢ်မူၤတၢ်ရၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပယီၤသုးတနီၤလၢအဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢလီၢ်ကဝီၤဝဲန့ၣ်တဖၣ်တဲဘၣ်စ့ၢ်ကိး ကညီဂုၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ်လၢ ပယီၤသုးခံၤ အံၤတၢ်ဟ့ၣ်အံၤတၢ်ကမၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်သံန့ၣ်လီၤ. နဲလဲၣ်ဂ့ၤ နဲလဲၣ်ဂ့ၤ လီၢ်ကဝီၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်တသ့ၣ်ညါဝဲ တၢ်ဟံးန့ၢ် ဂုၢ်ဝိအကျိၤအကျဲၤလဲၣ်အဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကမၢ်လၢအဘၣ်တၢ်မၤကမၢ်အံၤလၢ သုးသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်န့ၢ်အံၤဂ့ၢ်ဝိလၢ ကီၢ်ပယီၤသုးတၢ်တီတၢ်တြၢအသန့န့ၣ်လီၤ. ဂုၢ်ဝိလၢတၢ်ဟံးထီၣ်အံၤလၢ သုးအဘျီၣ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်တၢ်တဒုးသ့ၣ်ညါပုၤဂၤဘၣ်အယီၤ မ့ၢ်တၢ်တမံၤလၢ တၢ်ကဒီးန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်န့ၣ်အိၣ် သုသ့ၣ်တဖၣ်ကီၢ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ.

လီၢ်ကဝီၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်သ့ၣ်ညါဝဲတၢ်မၤသံကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အံၤလၢတၢ်ကဲထီၣ်အသးဝဲလၢခံတဂီၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတနီၤ ပျဲတၢ်ဒိၣ်မးမ့ၢ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤကဲထီၣ်တၢ်လီၤပျဲလၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်အယီၤန့ၣ်လီၤ. အူဟ--- တဲစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ ပယီၤသုးအဒုးယၢ်ကရူၢ်လၢအအိၣ်လၢ ၀---သဝီအသုးကလၢတဖၣ် အတၢ်ဟးဆုၣ်ကွၢ်ဝဲသဝီကိးမုၢ်ဟါအံၤ ကဲထီၣ်ဝဲတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအတၢ်ဘၣ်ယိၣ်လၢကမုၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲတဲစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ တၢ်တိခိၣ်ရိၣ်မဲဒီးတၢ်ပၤဆုၢ်ရဲၣ် ကျဲၤအဂံၢ်အဘါစၢ်ဝဲလၢဟီၣ်ကဝီၤအံၤအပူၤအယီၤ တၢ်ကဲထီၣ်အသးဒ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

အဝဲဟ့ၣ်ကုၣ်ဝဲလၢတၢ်ကမၤကတၢ်ကွၢ် တၢ်ပၤတၢ်ဆုၢ်လၢအယါယုၢ်လီၢ်သးအံၤဒ်သိးကဘျါရဲဝဲတၢ်လီၤတူၢ်လီၤကံၢ် တဖၣ်ဒီး တဲဖျါစ့ၢ်ကိးဝဲလၢတၢ်ကမၤလီၤစ့ၢ်သုးအဂံၢ်ဘါဖဲ ဟီၣ်ကဝီၤဝဲန့ၣ်ဒ်အံၤ, “ပမ့ၢ်ကလုာ်လၢအနီၢ်ဂံၢ်စ့ၢ်တဖၣ်လီၤ. အယီၤပတြၢဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်ပၤဆုၢ်သန့ထဲတခါဖါန့ၣ်လီၤ. ပယီၤသုးတတြၢဒီးအိၣ်ဘူးဒီးပသဝီလၢဘၣ်. တၢ်ကဲ ထီၣ်သးဒ်အံၤ လၢခံကဲထီၣ်သးတသ့လၢဘၣ်န့ၣ်ပတဲဆိတသ့ဘၣ်. တၢ်မ့ၢ်ကဲထီၣ်သးတခါခါန့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ် လၢပဂီၢ် မ့ၢ်လၢပယီၤသုးဆိလီၤအသုးကလၢအိၣ်ဘူးဒီးဖိသ့ၣ်လၢအဘၣ်လုၢ်လီၤဆူကွၢ်တဖၣ်ဒီး ပတၢ်ဘျီၣ်တၢ်ဘါ အလီၢ်အယီၤန့ၣ်လီၤ. ဝဲတၢ်မၤသံပုၤသဝီဖိလၢအတၢ်ကမၢ်တအိၣ်တဖၣ်ကဲထီၣ်သးကိးဘျီဒီးန့ၣ် ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်လီၤ ဘၣ်ယိၣ်လၢလီၢ်ကဝီၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.”

ပယီၤသုးဒုးယၢ်ခိၣ်စိမိကွီၤလၢ ၀--- အဒုးယၢ်ကရူၢ်ဟ့ၣ်ဝဲ ၅,၀၀၀,၀၀၀ ကွး (ဒီလၢ ၃၂၆၇.၁၇) ဆူပုၤတူၢ်ဘၣ်

တၢ်အဟံၣ်ဖိဃီဖိစ့အိၣ်လိးအသိးဘၣ်ဆၣ် ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိဃီဖိတခီ တတူၢ်လိာ်ဝဲဘၣ်ဒီးယုဝဲ ၁၀,၀၀၀,၀၀၀ ကွး (ဒီလၣ်၆၅၃၄.၃၅)လၢ ပှၤလၢအသံတဂၤအဂီၢ်စ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်တဟ့ၣ်စ့အိၣ်လိးလၢ ဟံၣ်ဖိဃီဖိလၢအသံတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒီး ၅---, ပိာ်မုၢ်လၢအဘၣ်ဒိတၢ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤအဖီခိၣ်န့ၣ် ဘၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်ဆါဟံၣ်ဒီးအနီၢ်ကစၢ်အတၢ်လၢာ် ဘူၣ်လၢာ်စ့ၤန့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤတခီ, အဝဲစံၣ်လီၤဘၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်လံၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၤကဝီၤတၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ ကရၢဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအီၤ ၁,၀၀၀,၀၀၀ ကွး (ဒီလၣ် ၆၅၃.၄၄) န့ၣ်လီၤ. နူးယၢခိၣ်စိမိကွီၤစ့ၢ်ကိးဟ့ၣ်အီၤ ၁,၀၀၀,၀၀၀ ကွးဒိစ့အိၣ်လိးအသိးလၢအတၢ်ဘၣ်ဒိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**(၄)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ယုန့ၣ်အခွဲ:**

မ့ၢ်ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢပကသူတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲး တၢ်ယာ်လၢပကသူတၢ် ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အန့ၣ်ဖိထၢဖိတဖၣ်ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ပျဲလၢတၢ်ကသူတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤန့ၣ်လီၤ.